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Události ve stolním tenise za rok 2012 
Rok 2012 byl pro český stolní tenis ve znamení mnoha významných událostí. Od 15. 2. do 19. 

2. 2012 Česká asociace stolního tenisu (ČAST) ve spolupráci s SKST Hodonín uspořádali 

druhý ročník mládežnického turnaje světové série World Junior Circuit. Na Czech Junior and 

Cadet Open 2012 se v hodonínské sportovní hale sešlo 255 účastníků z 28 zemí celého světa. 

Turnaji dominovali stolní tenisté z Hongkongu a Singapuru. Mladí čeští stolní tenisté získali 

dvě medaile (zlato čtyřhra kadetů T. Polanský a P. Klos, bronz čtyřhra juniorů O. Bajger a M. 

Beneš). 

 

Mistrovství České republiky jednotlivců bylo uspořádáno začátkem března 2012 v krásném 

sportovním areálu Masarykovy univerzity v Brně. Poprvé v historii bylo celé (včetně 

kvalifikačních kol) odehráno na speciálním umělém povrchu pro stolní tenis JOOLA Court. 

 

Od 11. do 15. dubna 2012 proběhla v Lucemburku evropská kvalifikace pro olympijské hry 

(OH) v Londýně 2012. Nejlepší česká hráčka Iveta Vacenovská měla jako jediná z české 

reprezentace účast na OH zajištěnu vzhledem ke svému postavení na světovém žebříčku, 

ostatní Češi museli do kvalifikací. V Lucemburku se však českým hráčům nedařilo, z trojice 

Dmitrij Prokopcov, Petr Korbel, Josef Šimončík nepostoupil ze skupin do závěrečných kol o 

přímý postup na OH nikdo. Ani Renata Štrbíková s Danou Čechovou (Hadačovou) na OH z 

této evropské kvalifikace nepostoupily. 

 

Dana Čechová však uspěla na květnové světové kvalifikaci pro OH v Londýně, která se 

konala v katarském Dohá. Po výborném výkonu došla až do finále dvouhry, ve kterém 

prohrála s Matildou Ekholmovou ze Švédska. Finálová účast pro Danu Čechovou znamenala 

postup na OH. 

 

Koncem května vyvrcholily extraligové soutěže, mistry ČR se stali hráči Sokola Králův Dvůr. 

Ženskou nejvyšší soutěž ovládly hráčky MSK Břeclav Gumotex. Obě mistrovská družstva 

získala právo startu v Lize mistrů 2012/2013.  

 

Během jarních měsíců ČAST získala pověření k uspořádání Mistrovství Evropy juniorů 2013. 

Za místo konání byla vybrána Ostrava, hala Sareza. 

 

Červenec je tradičně měsícem, kdy o evropské tituly hrají junioři a kadeti. V rakouském 

Schwechatu získali stříbrnou medaili ve smíšené čtyřhře juniorů Ondřej Bajger a Tamara 

Tomanová.  

 

Na olympijském turnaji v Londýně Iveta Vacenovská byla nalosována přímo do druhého kola 

dvouhry a v něm porazila Thajku Komwongovou 4-1. Ve třetím kole prohrála s Němkou Wu 

Jiaduo 2-4. Dana Čechová nestačila v prvním kole na Australanku Miao Miao a prohrála 2-4. 

 

Poslední srpnový týden se v Olomouci uskutečnil turnaj světové série World Tour 2012 s 

celkovou dotací 35.000 USD. Bylo to poprvé od roku 1999, kdy se v České republice 

uskutečnil takový podnik. Z českého pohledu nejlepší výsledek zaznamenala Iveta 

Vacenovská, která se probojovala až do semifinále dvouhry žen. Svoji výbornou podzimní 

formu poté prokázala i na turnaji German Open, kde skončila ve dvouhře druhá. Skvělý 

podzim českých žen potvrdila i Renata Štrbíková semifinálovou účastí ve dvouhře žen na 

Polish Open v listopadu. 
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V řijnu se v dánském Herningu uskutečnilo Mistrovství Evropy, na kterém se hrály pouze 

individuální soutěže. Nejblíže k medaili byl pár Dana Čechová, Renata Štrbíková, který ve 

čtvrtfinále čtyřhry žen dělil od medaile jediný míček v zápasu proti dvojici Britt Eerlandová 

(Holandsko) a Dora Madaraszová (Maďarsko). 

 

V prosinci Česká asociace stolního tenisu uspořádala v kongresovém centru v Plzni 

mezinárodní trenérskou konferenci ETTU. Na konferenci se sešlo přes 50 trenérů z 20 zemí 

ETTU. 
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Milí sportovní přátelé, kolegyně, kolegové, vážení hosté, 

dovolte mi přednést zprávu o činnosti VV, a zároveň zhodnotit dění v našem svazu za 

uplynulé období, tj. od minulé Konference ČAST. Strukturu mé zprávy pro Konferenci 

nebudu měnit. 

Než přejdu k obsahu mé zprávy, rád bych uvedl pár základních čísel, údajů. Někteří z vás je 

jistě všichni znáte. 

Členská základna ČAST: 21989 dle registru 

Počet klubů: 1198 

Kraje s nejpočetnější základnou: Středočeský (3316) a Jihomoravský (2864) 

Složení VV:  

pracuje stále ve stejném složení od volební konference před 2 roky: předseda Zbyněk Špaček 

a 3 místopředsedové: Nikolas Endal, Petr Bohumský, Jan Brothánek 

Počet zasedání od minulé Konference ČAST: 18 

Celký počet zasedání od počátku našeho volebního období: 33 

 

Situace sportu v rámci České republiky 

Nejprve ta politická. Stále sportovní prostředí nemá samostatnou rozpočtovou kapitolu 

v rámci státního rozpočtu. A tak se každý rok bojuje o finanční příspěvek tak na provoz 

sportovní svazů, zjednodušeně řečeno, aby se český sport mohl dát vůbec organizovat. Jak 

dobře víte, pro loňský rok byl tento příspěvek po dlouhé době vyšší a přišel nečekaně. A 

vzhledem k tomu, že jsme se naučili žít s finančním minimem, mohli jsme více podpořit více 

zejména kluby s mládeží, jejich projekty, projekty krajských svazů a i jednotlivé mladé hráče. 

V letošním roce očekáváme také příspěvek, ale v menším rozsahu (schválen byl těsně před 

koncem roku). Přesto, dnes je 8. května, a částku pro stolní tenis, tj. pro ČAST stále nevíme. 

Co se dále událo v českém sportu? Změnou loterijního zákona se velké pravomoce daly 

obcím. Zda uvolní část vybraných peněz z loterií (tedy ze sportovního prostředí) ve prospěch 

sportovních klubů či jednot, bylo čistě na nich. Někde nějaký příspěvek byl uvolněn, někde se 

spíše zalepily díry v komunálních rozpočtech. Takže sport zase tzv. „ostrouhal“. 

V součastnosti se připravuje změna tohoto zákona, část současných odvodů by měla jít do 

sportu, přesně 25%.  Největší legislativní změnou by měla být novela občanského zákoniku a 

s ním i Zákon o věřejně prospěšných společnostech. Ne každé občanské sdružení se do toho 

„vejde“. Bude muset splňovat určité podmínky, ale být tímto sdružením by mělo být určitou 

výhodou. Zejména to souvisí se změnou daně z příjmu, kde těmto prospěšným společnostem 
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bude moci umožňeno příjímat více peněz od fyzických i pravnických osob než doposud. Je 

připraveven i nový „Zákon o sportu“, a dále se připravuje společenská odpovědnost firem, 

kde by firmy měly odevzdávat část svého zisku na všeobecné prospěšné činnosti, jako je i 

sport. Co se týká organizace sportovního prostředí, tak nejvýznamější  změnou je skutečnost, 

že ČOV se stal nejvyšší sportovní autoritou. Změnou stanov byly přijaty pod křídla ČOV i 

neolympijské sporty, sportovci, trenéři a ostatní sportovní organizace. Bývalé ČSTV, 

v současnosti již Česká unie sportu, ve zkratce ČUS, se tak stává postupně pouze servisní 

organizací. Vznikají servisní centra sportu. Umožňují to i přijaté nové stanovy ČUS.    

Situace uvnitř asociace, komunikace 

Tady je hodně pohledů na situaci uvnitř svazu. Na centrále svazu na Strahově pracuje 

skutečně pouze malá skupinka lidí, kteří by se měli starat o chod celého stolního tenisu. Pouze 

3 stálí zaměstnanci, z toho je však jedna účetní, když jsme si vzali pod sebe celé účetnictví. 

Další řada kolegyň a kolegů, kteří se starají o chod svazu, zejména v jednotlivých odborných 

komisích, to dělají dobrovolně nebo s nepatrnpou finanční odměnou. Co mohu však prohlásit, 

tak jednotlivé komise pracují spolehlivě, již řadu let. Samozřejmě se stává, že pohled na 

řešení některých záležitostí mají odlišný  s názorem VV nebo i částí členské základny, někdy 

to vede až k neshodám, ale většinou ke konstruktivním. Vždy musí nějaký názor být ten 

rozhodující. My ve VV Jsme zastánci zachovat vždy to dobré a hlavně se pokusit provést 

změny k lepšímu. Zavést některé nové prvky, hlavně s pomocí IT technologií. Je to však 

dlouhá a trnitá cesta. Ale vrátím se k centrále. Stále si myslím, že ta by měla především se 

starat o reprezentaci, talentovanou mládež, pořádání a řízení vrcholných dlouhodobých a 

jednorázových soutěží a podporu metodickou či informativní. Ostatní by mělo probíhat na 

nižších úrovních. Některé krajské či regionální svazy pracují výborně, některé však z našeho 

pohledu hůře. Přitom především na nich stojí a padá to nejdůležitější, a to je dostatečná 

členská základna tak, aby se hlásil k našemu sportu další mladý potěr, noví stolní tenisté a tím 

aby bylo z čeho vybírat pro vrcholový stolní tenis, pro budoucí reprezentaci. Tak, aby si stolní 

tenis stále udržoval přední postavení ve sportovním prostředí v České republice. Mohl bych 

tímto i vyzvat řadu z vás krajských delegátů naší Konference, aby se snažili uspořádat i 

nějaké vrcholné soutěže či utkání. Některé kraje jsou velice pasivní. Stále se opakují stejná 

místa pro pořádání Mistrovství republiky či organizaci evropských lig. Přitom taková jedna 

akce by náš sport určitě na krajské úrovni podpořila. Musím se zmínit i trochu o částečném 

negativismu v našem sportu. Je faktem, že cokoliv pozitivního je vnímáno většinou 

automaticky, ale jakékoliv sporné rozhodnutí je vnímáno kriticky a ihned se objevuje mezi 

členy, na sociálních sítích či na dalších webových serverech. Obraz stolního tenisu tak tito 

lidé zhoršují. Někdy si říkám, jestli mě (nebo nám) to za to stojí. Za všemi kroky, které jsem 

já osobně podpořil společně s celým VV od začátku našeho volebního období, si já společně 

s celým VV stojím. Ono totiž kdo nic nedělá, nic nezkazí. A já si osobně myslím, že přeci 

jenom se něco změnilo.  
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Členská základna 

Opět mohu konstatovat, že je poměrně stabilní. Základní číslo jsem uvedl na počátku 

svého vystoupení. Po spuštění registru máme přesný přehled všech stolních tenistů 

registrovaných v naší asociaci. Předseda registrační a informační komise S. Dolejší na loňské 

konferenci představil plán, jak zabranit snížení počtu registrovaných hráčů. Důvod by 

jednoznačný. Některé regiony odváděly část ze svých vybraných evidenčních  poplatků do 

krajských svazů a do centrály svazu. Marně jim bylo vysvětlováno, že zejména na centrále 

nezůstává ani koruna z těchto peněz. Vše se vrací zpět do klubů a oddílů, 100% na mládež. 

Vznikala řada soutěží pro neregistrované. Navrhovanou změnou se tento trend zastavil. Ano 

pořád je určitý pokles základny. Ale proč? Některé regiony zatím nebyly schopny registr 

naplnit. Ale troufám si tvrdit, že do jednoho dne na tom budeme přinejmenším stejně jako 

před zavedením registru, kdy se přeci jen členská základna trochu uměle nafukovala. Stále 

stolní tenis je okolo 10. místa v členské základně klasických sportů. Tabulky členských 

základen jednotlivých svazů jsou však někdy zavádějící. Od příštího roku všechny svazy 

bodou muset předat informace na digitálních médich a MŠMT vyhrožuje kontrolou. Náš svaz 

se, díky přísným vnitřním pravidlům a zejména pouze jednoroční délce registrace, nemá do 

budoucnosti čeho obávat, ba naopak. Konkurencí pro náš sport jsou nově vznikající sporty, a 

některé z nich jsou velice úspěšné. Dalším problémem je neexistující specializované herny na 

stolní tenis, nemáme ani důstojné podmínky pro trénink našich nejlepších reprezentantů.  

Stolní tenis má i další velkou nevýhodu, a to nároky na hrací prostor. Do jedné tělocvičny na 

jeden trénink se vejde o hodně méně hráčů než u značného množství jiných sportů.  

Mezinárodní postavení ČAST a mezinárodní akce pořádané v ČR  

Myslím si, že v této oblasti se toho podařilo nejvíce. Jak dobře víte, Nikolas Endal se 

stal členem executive boardu ETTU, takže máme doslova informace z první ruky o dění 

v evropské asociaci. A nejen on zaujal místa v evropských komisích. Dalšími členy byli 

zvoleni: Marta Novotná, obhájila post v komisi mládeže, Petr Bohumský se stal členem 

komise rozhodčích a technické komisi zasedl i Jan Brothánek. Navíc Petr Bohumský se stal 

jedním z nejuznávanějších rozhodčích v rámci celé světové asociace ITTF. V tomto měsíci 

bude vrchním rozhodčím i na MS jednotlivců v Paříži, což je bezesporu obrovský úspěch pro 

naši Asociaci.  Český stolní tenis se stal též jedním z nejúspěšním pořadatelem mezinárodních 

akcí. Každoročně pořádáme ve spolupráci s SKST Hodonín WJC nejvyšší kategorie. Letošní 

World junior circuit byl asi nejlépe uspořádán, kdy jsme dokonce museli odmítat některé 

přihlášené účastníky. Tento turnaj byl vyhlášen i nejlepší sportovní akcí celého 

Jihomoravského kraje. V červenci uspořádáme i MEJ, potřetí v kratkém časovém období, 

tentokráte v Ostravě. Jako zkušení pořadatelé, pod vedením Nikolase Endala, určitě 

zvládneme toto mistrovství. Tím by se mohla zvýšit ještě více naše prestiž na mezinárodní 

scéně. Na konci mistrovství se uskuteční i zasedání vedení ETTU. Nad mistrovstvím převzal 

záštitu i ministr školství prof. Fiala. Hned následující měsíc pořádáme i WT dospělých 

v Olomouci, kategorie major. Je to jeden z 10 nejvíce dotovaných, tedy i nejvýznamnějších 
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světových turnajů roku 2013. Již v loňském roce nám byl tento turnaj přidělen, ale vzhledem 

k OH v Londýně, a vzhledem k nizšímu zařazení tohoto turnaje, byla hráčská účast na tomto 

turnaji menší, ale i tak se bylo na co dívat. O to víc si slibujeme od letošního ročníku. 

Finanční situace 

ČAST je po delší době finančně stabilní. Slibuji, že minimálně do konce našeho 

volebního období to tak vydrží. Na konci roku jsme po dlouhé době měly peníze na to, 

abychom plynule zvládli i začátek roku letošního. Hodně peněz jsme věnovali zejména, již 

zmiňovaným, projektům mládeže. O finanční situaci bude za chvíli určitě hovořit můj kolega 

Honza Brothánek. Je tady také otázka, kterou si klademe, jestli bychom neměli více finančně 

podpořit další lidské zdroje pro rozvoj našeho sportu. Stále vše leží na pár lidech. Měli 

bychom najít určitou hranici, aby to v budoucnu přineslo příslušný efekt. Člověk totiž by měl 

mít přehled skoro o všem. Každá chyba či neznalost by nám mohla vymstít a připravit nás o 

řadu financí.  

Reprezentace, vrcholový sport 

V posledním období jsme nenavázali na dlouholeté úspěchy naší reprezentace. A tak 

jedna stříbrná medaile z juniorského mistrovství Evropy v rakouském Schwechatu, s ním i 

dvě umístění do 8. místa na tomto mistrovství, a jedno čtvrtfinále na dospělém ME v dánském 

Herningu je asi méně, než jsme očekávali. Zdá se však, že poslední měsíce se situace obrací. 

Čeká nás zejména velice důležité podzimní mistrovství Evropy, kde obě dvě naše družstva 

jsou mezi nejlepšími 12 týmy Evropy a budou tedy hrát o medaile. Ženy jsou na tom o trochu 

lépe a měly by bojovat o medaili. Iveta Vacenovská se postupnými krůčky zařadila mezi 10 

nejlepších Evropanek. Muži si vybojovali postup z challenge divize přes velice těžké soupeře. 

Za pár dnů odjíždí naše dospělá reprezentace na MS jednotlivců do Paříže, tam naši mohou 

jenom překvapit, doufejme, že se jim to podaří. V mužské reprezentaci nyní nastala velká 

změna, proběhla její reorganizace, trenér s asistentem stanovili užší kádr, který by měl dostat 

nějaký čas příležitost. Doufejme, že tito hráči šance využijí. Většina z nich je totiž ještě 

v mladém stolně-tenisovém věku. V současné době celá reprezentace má vysoký nadstandart, 

absolvujeme všechny nejdůležitější mistrovství ve velkém počtu hráčů, vetšina  má i určitou 

finační podporu na absolvování i velkých mezinárodních turnajů, které se započítávají do 

světového žebříčku. Mládežnická reprezentace částečně ustoupila ze slávy, dříve jsme vozili 

více medailí. Ale pořád se pohybujeme mezi nejlepšími státy v Evropě. Zatím nemáme na 

dominantní Francouze či Němce. Ale T. Polanský či D. Reitšpies, a nejen oni, se pohybují 

mezi TOP špičkou svých kategorií. Přesto bychom si přáli posunout více těchto mladých 

hráček a hráčů do absolutní evropské špičky. Co chybí? Umožnit těm nadějným odchod do 

nějakého sportovního vyššího centra, což se neděje tak často. Neznám totiž z posledního 

období nikoho, kdo by se dostal na pomyslný vrchol, aniž by nepřešel do tohoto vyšího 

centra. Nemáme totiž zase tolik talentů, a tak se stává, že těmto hráčům stačí hrát později 

nějakou nižší německou ligu. Nemají vyšší cíle. A to je škoda. 
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V současné době pracujeme s mládeží ve dvou RCM, ve třech SCM, deseti 

Sportovních střediscích, podporujeme i další talenty v projektu „Hledáme budoucí 

olympioniky“, rozšířený ještě o regionální kempy, v některých krajích vznikla i krajská 

centra. Podpora je v současnosti na maximálně možné úrovní.  

A jeden velký úspěch na závěr tohoto bodu. Byla podepsána smlouva s Ministerstvem 

vnitra na zřízení resortního sportovního centra spadající pod toto ministerstvo. Zatím je tam 

umístěno 5 našich reprezentantů, smlouva je podepsána do roku 2020. A záleží jen na 

výsledcích našich reprezentantů, zda na tom budeme lépe.   

Medializace stolního tenisu 

Tady jsme stále na počátku cesty.  Je to dlouhodobý oříšek. Řada věcí se podařila, ale 

asi pořád to asi není ono. Musíme najít cestu k finačnímu i personálnímu posílení. Velice 

dobrý je vztah s ČT, tam je děláno asi maximum, zejména vzhledem k investovaným 

prostředkům. Tisková media nejsou našimi příznivci. Kontakt s ČTK je pravidelný. Ostatní 

sporty kladou na tuto sféru daleko větší důraz. Mám takový dojem, že naši nejlepší mnoho pro 

to nedělají, zejména pro svoje zviditelnění. Je faktem, že stolní tenis není zrovna na vrcholu 

popularity, zkusme to tedy, alespoň částečně, změnit.  

 Informační servis, STIS 

Již necelé dva roky pracují vedle sebe dva systémy – výsledkový servis STIS a registr. 

Mohu směle prohlásit, že i přes velké „porodní“ bolesti jsou oba systémy funkční a nejen to, 

řekl bych, že snesou ta nejpřísnější měřítka. Stále se doplňují o další a další požadavky. Vše je 

umístěno pod svazovými webovými stránkami, které také prošly značnými změnami, tam nás 

čeká ještě hodně práce. Ale obsah se již výrazně změnil. Jistě jste si všimli i velké novinky na 

těchto stránkách – dlouho avizovaný metodický web. Vznikl ve spolupráci  TMK pod 

vedením její předsedkyně Marty Novotné. 

Práce jednotlivých odborných komisí 

Shrnutí práce jednotlivých komisí jste obdrželi tentokráte ve vylepšené a ucelené 

formě. Zpracovávali je její předsedové.  I když se s některými rozhodnutími či návrhy VV 

neztotožnil, pracují svědomitě a zodpovědně, většinou spíše za symbolickou odměnu. Nechtěl 

bych někoho vyzdvihovat, abych nezasel určitou závistivost. Ale přeci jenom alespoň jednoho 

a tím je M. Linert, neuveřitelný pracant, dělník mládežnického stolního tenisu.   

Rada krajů 

Před rokem jsem si myslel, že s utvořením Rady krajů vznikne platforma, která bude 

partnerem pro vedení Asociace. Bohužel to bylo jenom naše přání. Chtěli jsme, aby kraje byly 

sice co nejvíce samostatné, ale aby mezi sebou spolupracovaly a jejich výstupy bychom rádi 

aplikovali do všech změn v Asociaci. To se však nestalo. Setkání či komunikace mezi 
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vedením Asociace a jednotlivými kraji jsou spíše náhodilé a jen kvůli určitému problému. 

Možná by stálo za to, vrátit se ke starému modelu setkávat se 2x ročně na základě svoláním 

vedením Asociace.   

Soudní spory a ostatní 

Stále je otevřený soudní spor ČAST versus Mokré Lazce. Dovolací soud jej totiž 

překvapivě vrátil zase k prvoinstačnímu soudu s tím, že je to především vnitřní záležitost 

svazu. Zatím výsledek soudního řízení je pro svaz pozitivní. A jen pro vaši informaci, Dr. 

Slobodzian poslal na nás stížnost k ÚOHS (Úřadu pro hospodářskou soutěž) pro porušení 

zákona č.137/2006 sb. „O zadávání veřejných zakázek“.  On totiž nepochopil, že při 

výběrovém řízení na post mediálního pracovníka svazu v tomto případě se nejednalo o 

klasické řízení dle tohoto zákona, ale o naše interní výběrové řízení. Možná tedy pouze šlo o 

neštastný název. Neoprávněné nařčení i další nesmyslné argumenty o výši odměn nové 

mediální pracovnice na jeho privátních webových stránkách mě osobně utvrdilo v tom, jak 

snadné a lehké je škodit pověsti stolní tenisu. ÚOHS nám samozřejmě dal za pravdu. 

Podobných situací je ale víc, i na jiných serverech, bránit se tomu moc nedá, snad jen zase 

soudně.  

Ohlednutí za našimi prioritami 

Priorit jsme si stanovili mnoho, jsme v polovině volebního období. Některé priority se 

podařilo splnit, řada jich se nachází ve zdárném průběhu realizace. Některé se tak úplně plnit 

nedaří. Asi nejvíce mě osobně trápí zlepšení mediálního obrazu našeho sportu a zatím 

neuskutečněný galavečer se zavedením síně slávy. Vše je připraveno, bohužel jsme nenašli 

vhodný termín, aby mohli být přítomni ti nejlepší reprezentanti. Letos to určině napravíme. 

Poděkování 

Mám dobrý pocit, když vidím intenzivně a tvrdě pracující mé kolegy z VV, pracujeme 

většinou v příjemné atmosféře, naprosto v duchu demokracie. A dále za vynikající spoluprácí 

s DR. Věřím tomu, že všechno co děláme pro stolní tenis, bude mít na konci výsledky, ze 

kterých budeme mít všichni radost a dobrý pocit. Ať tedy přijmou mé poděkovaní.  A na 

závěr bych chtěl poděkovat i všem svým kolegyním a kolegům zde přítomným v tomto sále, 

ale i těm, kteří tady nejsou s námi, za někdy nekonečnou, nevděčnou, úmornou a někdy i 

neviditelnou práci pro náš sport, většinou na bázi dobrovonosti. A vám i těm ostatním děkuji a 

prosím vydržte, vždyť stolní tenis je náš milovaný sport.  

 

V Praze 8. 5. 2013             

                                                                      Zbyněk Špaček, předseda ČAST 
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Zpráva dozorčí rady ČAST od minulé konference 2012 

Dozorčí rada byla zvolena na konferenci 2. dubna 2011 a pracuje ve složení: 

Zdeněk Jirásek – předseda 

Vít Ratajský – místopředseda 

Linda Ivanová, Alice Roubalová, Karel Karlovský – členové. 

Od minulé konference se sešla celkem třikrát. Vždy za účasti předsedy asociace, či jeho 

zástupce a člena VV, zodpovědného za hospodaření. Zápisy z těchto jednání jsou k dispozici 

na webových stránkách asociace. 

Základními body její činnosti byly prověrky hospodaření s finančními prostředky. Provedla 

revizi jejich čerpání na mistrovstvích republiky jednotlivců i družstev mládeže i jednotlivců 

dospělých, prověrku uzavřených smluv pro tato mistrovství. 

Prováděla i namátkový dohled nad dodržováním Stanov ČAST.  Byla požádána řešit i 

odvolání proti rozhodnutí VV ČAST ohledně nominace do reprezentačních družstev. 

Předložila i jeden návrh na změnu Soutěžního řádu, který VV ČÁST doporučuje ke schválení. 

Stanovisko k čerpání rozpočtu v roce 2012 
dle čl. 18.2 písm. a) Stanov ČAST 

Čerpání rozpočtu 2012 jste dostali ve velmi podrobné formě. Komentář 

dozorčí rady bude tedy zachycovat jen významné skutečnosti. 

Rozpočet ČAST na rok 2012 byl vzhledem k předcházejícím létům na 

straně příjmů významně navýšen. Pozdní termín obdržení financí však 

znamenal velký tlak na rychlé čerpání a přípravu smysluplných projektů, 

protože využití dotace bylo limitováno koncem roku 2012. 

Čerpání je rozděleno do čtyř částí: 

1) provozní financování – zahrnuje veškeré administrativní záležitosti, 

záležitosti s administrativním řízením komisí a soutěží, propagaci a 

záležitosti spojené s organizací M-ČR 

2) financování reprezentace podle napojení na dotace od MŠMT 

3) financování SCM podle napojení na dotace od MŠMT. 

4) provoz a údržba sportovních zařízení 

 

Obecně 

Postřehy: 

- považujeme za vhodné, že se zajistily potřeby k zajišťování 

metodických materiálů, dále potřebnou techniku pro potřeby 

rozhodčích., 

- oceňujeme přechod na vlastní vedení účetnictví, 

- doporučujeme, aby byl plně čerpán rozpočet odměn členů VV. 

Jeho nečerpání může vytvářet dojem, že vedení naší asociace 

nepracuje dostatečně tak, aby dostalo spravedlivou odměnu za 

Provozní financování 
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vykonanou práci. DR ví, že tomu tak není, 

- většina odborných komisí své rozpočty nečerpá, 

- je vhodné, aby pořadatelství M ĆR byla svěřována organizátorům, 

kteří mají zkušenosti alespoň s pořádáním akcí na krajské úrovni, 

Na rozdíl od rozpočtu 2011 byl VV již dne 20. 1. 2012 předložen 

podrobný koncept plánovaných reprezentačních akcí. Celková bilance je 

deficitní o necelých 1,5 mil. Kč. Způsoben byl především nepřesným 

odhadem skutečných nákladů, dále pak mimořádnými akcemi, se kterými 

se na počátku roku nepočítalo. 

Reprezentace 

ČR 

Bilance je vyrovnaná. SCM a sportovní třídy 

Celkem 1 629,1 tis. Kč bylo rozděleno 28 subjektům. Provoz a údržba 

sportovních zařízení 

Celkové příjmy tedy překročily výdaje o 2939,7 tis. Kč, tedy rozpočet 

skončil přebytkem. To svědčí o dobrém hospodaření ČAST. Bylo tedy 

možno uvažovat o splacení půjčky od APK.  

 

Celková bilance 

 

Dozorčí rada navrhuje Konferenci k čerpání rozpočtu přijmout následující 

usnesení: 

Konference ČAST schvaluje čerpání rozpočtu za rok 2012. 

Návrh do usnesení 

 

Stanovisko k návrhu rozpočtu na rok 2013 
dle čl. 18.2 písm. b) Stanov ČAST  

Náčrt rozpočtu 2013 byl předložen DR na jejím jednání dne 2. 5. 2013. Důvody 

pro takto pozdní předložení okomentoval Jan Brothánek, člen VV: 

Omlouvám se za průtahy, ale až dnes 1. 5. 2013 večer (kolem 21:00) zveřejnil 

odbor sportu MŠMT rozdělení dotací na program I (repre) a program II 

(talentovaná mládež). Ve 20:20 to ještě k dispozici nebylo, mám screenshot 

příslušné stránky. 

Potěšitelné je, že v obou programech máme proti minulému roku mírné 

navýšení, letošní částky jsou již v přiložené tabulce. 

Rozpočet tak vychází v těchto kapitolách mírně přebytkový, protože jsem 

nepočítal ve výdajích s navýšením. 

Problém ale stále je u programu V – organizace sportu, zde podle posledních 

zpráv má proběhnout schvalování na MŠMT až kolem 20. 5. 2013. Po dohodě 

se Zbyňkem jsme “pesimisticky” odhadli podle všech indicií a jednání, že 

bychom mohli dostat 8000 tis. Kč. Pokud tomu tak nebude, potom budeme 

muset rozpočet na letošní rok předělat. 

 

 Je tedy pro DR relativně obtížné sestavit stanovisko. Přesto tady je:  

Obecně 

Příjmy 

Plánovaná příjmová částka od MŠMT je oproti roku 2012 nižší o cca 3 mil. Kč. 

Celková rozpočtovaná částka je ve výši 12 320 tis. Kč.  

Provozní 

financování 
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Výdaje 

Odpovídají skutečnostem roku 2012, kde celková využitá částka byla 14 222,7 

tis. Kč. Nepočítá se již s nákupem většího množství sportovního materiálu. 

Některé výdaje byly předfinancovány. DR je potěšena, že je plánován 

galavečer a ustavení síně slávy. 

S projekty krajů se uvažuje v podobné výši jako v roce 2012. Je plánována 

rezerva ve výši 2,5 mil. Kč. 

Příjmy 

Plánované příjmy jsou vyšší oproti 2012 o cca 500 tis. Kč. 

Výdaje 

Jsou zatím plánovány s přebytkem 314 tis. Kč. Jako v minulém roce je 

k dispozici podrobný plán jednotlivých akcí reprezentace dospělých i mládeže. 

Reprezentace 

ČR 

Příjmy 

Jsou plánovány vyšší o 600 tis. Kč než v loňském roce. 

Výdaje 

Jsou předpokládány ve stejné výši jako loni, tj. rezerva je 600 tis. Kč. 

SCM a 

sportovní třídy 

Příjmy a výdaje jsou plánovány ve stejné výši bez bližší specifikace, jak bude 

prostředků využito. Celková hodnota je ve výši 814,5 tis. Kč, tj. zhruba 

poloviční než vloni. 

 Údržba a 

provoz 

Rozpočet je plánován jako přebytkový ve výši 910 tis. Kč. Výdaje jsou 

naplánovány o 1 270 tis. Kč vyšší než v roce 2012. 

  

Celková 

bilance 

Dozorčí rada navrhuje Konferenci k návrhu rozpočtu přijmout následující 

usnesení: 

Konference ČAST schvaluje předložený návrh rozpočtu na rok 2013. 

 

Návrh do 

usnesení 
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Zpráva o činnosti KVS za rok 2012 - 2013 
 

Od 1. 8. 2012 KVS ČAST pracuje ve složení - předseda KVS Petr Nedoma a členové 

– manažer týmu mládeže Andrea Botková, reprezentační trenéři dospělých Miroslav Cecava a 

Tomáš Demek, reprezentační trenéři juniorů Pavel Špaček a Kamil Koutný, předseda KM 

ČAST Martin Linert a zástupce SCM Zbyněk Bajger. 

KVS ČAST se v tomto období sešla celkem třikrát. Ostatní operativně projednávané 

záležitosti byly řešeny v okruhu realizačních týmů mládeže a dospělých, které se scházely při 

akcích dospělých a mládeže. Ostatní společná rozhodnutí KVS byla učiněna prostřednictvím 

telefonu a e-mailu.     

 

Hlavní náplní činností KVS v období od 1. 8. 2012 bylo zejména:  

- řízení činnosti reprezentace dospělých a mládeže  

- výběrové řízení na reprezentační trenéry mládeže 

- výběrové řízení na trenéry mužů a žen 

- výběr reprezentačních družstev všech složek od dospělých až po kadety 

- rozšíření trenérů mládežnické reprezentace - výběr asistentů  

- nominace na jednotlivé akce reprezentace všech složek, včetně přípravy organizace  

- důraz na tréninkovou činnost, efektivní tréninkové metody  

- úzká spolupráce s KM ČAST   

- práce na zlepšení komunikace s trenéry a kluby v České republice 

- zveřejňování na stránkách ČAST nabídky pro samoplátce na vybrané mezinárodní 

turnaje 

- koordinace činnosti RCM, organizace stáží v RCM 

- zpracování nových kritérií RCM a SCM pro sezónu 2013/2014 

- výběr rozšířeného počtu Sportovních středisek mládeže – celkem 10 SpS   

- sestavení finančního rozpočtu reprezentace pro r. 2013 

- účast všech trenérů reprezentace na trenérské konferenci ETTU - Plzeň 

 

Plány v základních oblastech činnosti KVS na následující období: 

 

Reprezentace dospělých  

- zajistit bezproblémový chod reprezentačních center v Praze a Havířově 

- zvýšení preference vybraných hráčů v rámci reprezentace dospělých  

- zlepšení koordinace práce trenérů, tréninkové plány a jejich vyhodnocení  

- zlepšit podmínky pro přípravu vybraných reprezentantů včetně zahraničních startů 

- využití nejnovějších tréninkových trendů a jejich aplikace v přípravě 

- vytýčení sportovních cílů a jejich vyhodnocení 

- upevnění a zlepšení podmínek pro nejlepší reprezentanty na Ministerstvu Vnitra 

 

Reprezentace mládeže 

- zajistit optimální podmínky pro přípravu reprezentace mládeže v RCM Praha a 

Havířov 

- propojení talentů mládeže v tréninku s dospělými   

- stanovení kádrů reprezentace – do MEJ a po MEJ    

- lepší koordinační činnosti v oblasti přípravy a zahraničních startů 

- zvýšení tréninkových objemů a zlepšení kondiční přípravy mládeže 

- zlepšení vzájemné komunikace trenérů a vyhledávat potenciální trenéry pro 

reprezentaci 
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Sportovní centra mládeže 

- pokračovat v rozdělování podpory mládeže do tří stupňů RCM – SCM - SpS 

- dále zlepšovat podmínky v RCM Praha a Havířov 

- koncentrovat co největší počet vybraných reprezentantů v RCM 

- rozšíření trenérského zabezpečení  

- zlepšení spolupráce se školami – propojení ve sportovní přípravě  

 

Talentovaná mládeže 

- udržet stávající počet 10 SpS  

- rozšířit spolupráci v nově zřízených Sportovních střediscích a Krajských centrech 

mládeže, tak aby se talentovaní hráči z krajů připravovali na vstup do SCM a RCM 

- podpora nových projektů talentované mládeže, účasti trenérů reprezentace 

 

 

V Ostravě 28. 4. 2013 

Petr Nedoma 

     předseda KVS ČAST 
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Zpráva o činnosti KM ČAST v sezóně 2012/2013 
 

        KM ČAST pracovala v sezoně 2012/2013 ve složení: Martin Linert - předseda, 

Kamila Adámková, Milan Knebl a Jiří Bajger. Na konci března 2013 z KM odstoupila ze 

zdravotních důvodů Kamila Adámková. 
  

          Organizace BTM ČR pokračovala v již zaběhnutém systému a tato oblast činnosti KM 

byla bez větších problémů. V této sezóně KM zrušila pořádání turnajů kategorie juniorů a 

juniorek do 21 let v rámci BTM ČR, přesto někteří organizátoři uspořádali turnaje této 

kategorie paralelně s BTM ČR.   
 

           Vzhledem k termínové kolizi s mezinárodní trenérskou konferencí v Plzni se v letošní 

sezóně neuskutečnily tradiční Žebříčkové turnaje v prosinci 2012. Jako náhrada za tyto 

turnaje byly uspořádány tzv. Kontrolní turnaje ČR, které se uskutečnily na přelomu dubna a 

května, a to starší žactvo 7. 4. 2013 v Havířově, dorost 28. 4. 2013 a mladší žactvo 1. 5. 2013, 

obě akce ve Vlašimi. Systém KT byl přizpůsoben potřebám jednotlivých kategorií.  
 

 MČR družstev mládeže v Ostravě proběhlo po pořadatelské stránce opět bez 

problémů. Stejně jako v loňské sezóně pokračujeme v organizaci MČR družstev ve dvou 

hracích dnech. MČR se účastnilo ve všech kategoriích vždy 16 družstev podle obvyklého 

klíče a bylo hráno tzv. progresivním k. o. systémem, tj. vylučovacím systémem s dohráváním 

o konečné pořadí. 
 

 K další podstatné změně dochází v nominačních kritériích a v hracím systému MČR 

jednotlivců, a to ve všech mládežnických kategoriích. MČR jednotlivců se bude stejně jako 

v loňském roce konat ve dvou termínech, a to v termínu 11. – 12. 5. 2013 MČR staršího 

žactva a juniorů a juniorek do 21 let v Havířově a v termínu 17. – 19. 5. 2013 MČR dorostu a 

mladšího žactva v Mostě. Soutěže dvouher budou v kategoriích staršího žactva, dorostu a 

juniorů a juniorek do 21 let hrány stejně jako v loňské sezóně od samého začátku 

vylučovacím způsobem na jednu porážku, kdy hráči, kteří prohrají ve svém prvním zápase, 

mají možnost přihlásit se do soutěže útěchy. V kategorii mladšího žactva jsme se vrátili 

k dvoustupňovému systému, tj. první stupeň dvouher hraný ve skupinách a druhý stupeň bude 

hrán vylučovacím způsobem na jednu porážku.  
 

 KM ČAST opět zajišťovala účast kategorie mladšího a nejmladšího žactva na 

mezinárodních akcích pořádaných ETTU. Jeden nejmladší žák, jedna nejmladší žákyně, jeden 

mladší žák a jedna mladší žákyně se zúčastnily v březnu 2013 tréninkového kempu Eurokids 

na Slovensku v Bratislavě, kde Zdena Blašková obsadila 2. místo na tradičním Eurokids 

turnaji. Dále připravujeme přihlášku jednoho hráče a jedné hráčky do projektu ITTF Hopes 

2013, který se uskuteční v termínu 9. – 16. června 2013 v rakouském Schwechatu. V srpnu 

2012 se výprava našeho mladšího žactva již tradičně zúčastnila neoficiálního Mistrovství 

Evropy mladšího žactva Euro Mini Champs ve francouzském Štrasbourgu, kde Zdena 

Blašková obsadila 7. místo, na základě čehož byla pozvána na turnaj Stiga Masters Minimes, 

turnaj pro 16 hráčů a hráček kategorie mladšího žactva, který se uskutečnil v termínu 20. – 21. 

října 2012 v belgickém Blegny, kde obsadila 6. místo. V lednu 2013 se výprava mladšího a 

nejmladšího žactva zúčastnila turnaje Hungarian Mini Cadet Open v Budapešti. V březnu 

2013 jsme se zúčastnili na turnaji mladšího a nejmladšího žactva na Slovensku v Malackách, 

kde jsme získali celkem 3 medailová umístění, zejména 3. místo Zdeny Blaškové ve dvouhře 

mladších žákyň a 1. místo Tomáše Koldase ve dvouhře mladších žáků stojí za připomenutí. 

Na konci března se uskutečnil již tradiční mezinárodní turnaj mládeže v Linci, kterého se 

zúčastnila též početná výprava hráčů a hráček z ČR a naši zástupci opět vybojovali několik 
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medailových výsledků, především družstvo mladších žákyň Zdena Blašková, Anežka Ilčíková 

zvítězilo v soutěži družstev mladších žákyň. 

 

KM ČAST na základě dohody s KM SZST zařadila též v letošní sezóně mezi turnaje 

započítávané do žebříčku mládeže 20. ročník Satellit Tour, seriálu turnajů pořádaných v srpnu 

v Hluku, v Havířově a na Slovensku v Topolčanech a 9. ročník Velké ceny Prahy, 

mezinárodního turnaje mládeže, který se uskuteční 31. 5. – 2. 6. 2013 v Praze. Na Satellit KM 

vyslala jak družstvo chlapců, tak družstvo dívek, na turnaji v Praze bychom rádi zajistili účast 

našich nejlepších hráčů a hráček v kategoriích nejmladšího a mladšího žactva.  
 

KM ČAST též ve spolupráci s TMK ČAST pokračovala v projektu vyhledávání a podpory 

talentované mládeže „Hledáme budoucí olympioniky“. V srpnu 2012 se nám podařilo 

uspořádat ve spolupráci s ETTU tzv. Regionální tréninkový kemp v Bystřici nad Pernštejnem, 

kterého se zúčastnilo 14 hráčů zapojených do našeho projektu spolu s hráči z Polska, Litvy a 

Chorvatska. Kemp proběhl pod vedením trenérky ETTU Branky Batinič, za podpory trenérů 

našeho projektu Tomáše Vrňáka a Martina Linerta. Na začátku září se ve Vlašimi uskutečnil 

výběrový kemp pro hráče a hráčky ročníků 2002 – 2003, kterého se zúčastnilo celkem 30 dětí 

z 15 klubů z celé ČR. Poté následovaly tři tréninkové kempy (viz. příloha), které proběhly 

opět ve Vlašimi pod vedením trenérů Tomáše Vrňáka, vedoucího trenéra projektu, Martina 

Pytlíka, Martina Linerta a ve spolupráci s Lubošem Pěnkavou, reprezentačním trenérem 

kadetů. Úzce spolupracujeme též se sportovní psycholožkou Lucií Žmolíkovou, která se téměř 

pravidelně účastnila našich kempů. Podařilo se nám navázat spolupráci s Tomášem Demkem, 

reprezentačním trenérem mužů, který se stal takřka pravidelným hostem našich kempů. 

V rámci projektu bylo zapojeno a sledováno celkem 32 hráčů z 20 klubů. Na podzim 2012 se 

nám podařilo, díky podpoře VV ČAST, rozšířit tento projekt o pořádání tzv. Regionálních 

tréninkových kempů, 1 – 3 denních tréninkových kempů pořádaných v oblastech se 

zastoupením hráčů a hráček sledovaných v rámci projektu Hledáme budoucí olympioniky. 

Tréninkové kempy probíhají pod vedením Martina Pytlíka, který má v rámci projektu na 

starost tyto Regionální tréninkové kempy. Cílem kempů je sledování a podpora trénovanosti 

hráčů zařazených do projektu a vyhledávání dalších adeptů našeho projektu. V uplynulém 

období se nám podařilo uspořádat již 19 těchto kempů, jichž se zúčastnilo přibližně 60 dětí 

z 30 oddílů stolního tenisu v rámci ČAST. Podobně jako v loňském roce připravujeme ve 

spolupráci s ETTU Regionální Eurokids kemp, který by se měl uskutečnit v termínu 10. – 16. 

srpna 2013 opět v Bystřici nad Pernštejnem a který by měl být zařazen, jako řádný kemp do 

projektu Hledáme budoucí olympioniky. 
  

 

 

V Praze dne 20. 4. 2013 

Martin Linert  

     předseda KM ČAST 
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ZPRÁVA STK pro konferenci ČAST 2013 
 

V posledním funkčním období pracuje STK ve složení 
 

Předseda Václav Drozda (ředitel soutěží ČAST) 

členové Jiří Vlček (místopředseda), František Herot, Karel Chyba 
 

V tomto složení pracovala STK i v předchozích sezónách a řídila převážně ligové soutěže družstev 

mužů a žen (mimo extraligu mužů řízenou APK) a Český pohár.  
 

Schůze STK, aktiv družstev, porady (od konference ČAST 2012) 
 

12. 5. 2012 schůze STK – výsledky ligy, play-off, kvalifikace, MČR j., hodnocení, příprava rozpisů, 

termíny…  

30. 6. 2012 schůze STK – příprava ligových soutěží a ČP, aktivu, losování, rozdělení do skupin, 

losování EL,… 

14. 7. 2012 aktiv ligových družstev a losování 1. – 3. ligy mužů, 1. - 2. ligy žen  

14. 12. 2012 schůze STK – průběh ligových soutěží, komisaři, STIS, soupisky, závěr 22. roč. ČP,… 

8. 2. 2013 schůze STK – průběh soutěží, odklady, nesehraná utkání, stanovisko k registraci hráčky 

Zýmové, los Q… 

3. 3. 2013 porada zástupců družstev EL žen (při MČR v Teplicích) 

5. 4. 2013 schůze STK – průběh ligových soutěží, příprava kvalifikací, komisaři, příprava 

hodnocení… 

5. 4. 2013 porada ke změnám Soutěžního, Registračního a Přestupního řádu. 

 

Plánovaná porada zástupců extraligových družstev žen 30. 6. 2012 byla zrušena pro velký počet omluv. 

Zápisy z jednání jsou zveřejňovány na webu ČAST. V mezidobí jsou záležitosti STK řešeny 

korespondenčně. 
 

Ligové soutěže 2012/13 
 

Extraliga žen 

EL probíhala systémem jako v předchozích sezónách, při poradě zástupců EL družstev nebyl žádný 

požadavek ani návrh na změnu systému. 
 

1. - 3. liga mužů, 1. - 2. liga žen 

Podle písemného vyhodnocení soutěžního ročníku 2012/13 zúčastněnými družstvy, připravuje STK 

„Hodnocení“, které bude podkladem pro návrh soutěží 2013/14. 
 

Řízení soutěží, průběh 
 

STK v součinnosti s ředitelem soutěží řídí právě probíhající soutěže ve 13 třídách a skupinách mužů a 

žen za účasti 154 družstev (dalších 12 družstev startuje v EL mužů řízené APK). 

Vlastní řízení probíhá prostřednictvím Zpráv ČAST, o výsledcích a průběhu soutěží jsou účastníci i 

další zájemci informováni v Infu, v infosystému STIS a na teletextu TV Nova str. 291. 
 

Průběh soutěží je plynulý, problém byl ligovém kole 15. - 16. 12. 2012, kdy pro náledí družstva mužů 

TTC Litoměřice a El Niňo  D neodcestovala na utkání a ženy Sokol Bor jely jen na odpolední utkání. 

V základní části došlo ke dvěma porušením předpisů, které měly za důsledek sérii změn výsledků. 

V 2. lize mužů byly upraveny výsledky Sokola Hradec Králové B - z důvodu neoprávněného zařazení 

hráče na soupisku a jeho startu ve 4 utkáních (prvotní přestupek u A družstva v EL řešila APK). 

V 2. lize žen byly upraveny výsledky STC Slaný v 10 utkáních – poté, co registrační komise zrušila 

platnost registrace hráčky od jejího neoprávněného zaregistrování. 
 

V 15 případech došlo ke kontumacím utkání (muži Litoměřice, Tišnov, Kladno, El Niňo D, Chodov, 

Mokré Lazce B, ženy Dobré B, Bor, Chrudim a Blansko B).  
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Zajímavost: z 15 kontumací byla skrečována 12x utkání družstvům, která s odstupem sestupují.  

V době přípravy této zprávy probíhá nadstavba ligových soutěží (play-off). Při konferenci již bude 

známo konečné pořadí ligových soutěží (mimo ELM řízenou APK), i postupy a sestupy. 
 

Sportovně technické zajištění 
 

Pro soutěže je každoročně připravena termínová listina, rozlosování, adresáře. Zveřejněny jsou 

soupisky družstev a všechny navazující záležitosti a změny.  

Změnou registračního a přestupního řádu došlo ke značnému uvolnění při přesunech hráčů a posilování 

družstev. Během rozehrané soutěže došlo k cca 100 změnám na soupiskách ligových družstev. 
 

Další soutěže 
 

Český pohár – v 2. pololetí 2012 proběhl II. stupeň 22. ročníku. Hrálo se systémem osvědčeným 

v minulých sezónách, v II. st. startovalo 52 družstev mužů, v ženách přihlášeno 12, hrálo 10 družstev. 

Finálový turnaj uspořádal MSK Břeclav a vítězi se stala družstva Sokol Králův Dvůr (muži) a MSK 

Břeclav (ženy). 
 

Mistrovství ČR jednotlivců všech kategorií a MČR družstev mládeže zajišťují další komise a VV 

ČAST. STK a ředitel soutěží spolupracují po administrativní stránce. 
 

Turnaje kategorie A – o pořádání těchto turnajů je zájem mezi organizátory soutěží mládeže. STK 

přísluší schvalování turnajů dospělých, kterých ale pro náročnost s přípravou v posledních létech ubylo.  
 
           

 

          Václav Drozda 

                předseda STK ČAST 
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Zpráva TMK pro konferenci ČAST konanou  

dne 8. 5. 2013 v Praze 
Po konferenci konané dne 15. 4. 2012 pracovala TMK ČAST ve složení:  

- předsedkyně Marta Novotná  

- členové: Jiří Pischel, Martin Lučan, Karel Chyba, Hana Šopová, Michal Vyleta 

Komise se sešla v meziobdobí na 3 schůzích -1. 9. 2012 v Olomouci, 29. 11. 2012 ve Vlašimi 

a 2. 3. 2013 v Teplicích. 

Na schůzi ve Vlašimi 29. 11. 2012 byl za nového člena TMK kooptován Martin Protiva a na 

vlastní žádost ukončeno členství v komisi Michalu Vyletovi. 

TMK se v období mezi konferencemi zaměřovala na plnění úkolů v následujících oblastech 

činnosti: 

V oblasti školení a doškolování trenérů: 

- A licence - ve školním roce 2011/12  ve spolupráci s FTVS UK v Praze pokračovalo 

studium pět posluchačů /Tomáš Demek, Miroslav Cecava, Alena Vachovcová, Hana Šopová 

a Kateřina Pěnkavová/. Všichni už úspěšně složili zkoušky ze specializace za II. ročník, 

některým schází ještě některé zkoušky z obecných předmětů. Všichni posluchači mají zadaná 

témata diplomových prací, které by měli zpracovat do 15. září 2013, resp. 15. 1. 2014. 

Závěrečné zkoušky pak proběhnou v listopadu 2013 nebo březnu 2014.                                                                                                                             

TMK zveřejnila začátkem roku výzvu pro zájemce o studium nového běhu A licence od 

školního roku 2013/14. Zatím se předběžně přihlásilo 5 trenérů. 

- B licence - z ročníku studia 2011 již všech 10 posluchačů zvládlo jak obecnou část, tak 

zkoušky ze specializace, jediný Vít Gaydoš, má prodloužený termín pro odevzdání závěrečné 

práce do konce května roku 2013. Na základě iniciativy klubových trenérů zapojených do 

projektu „Hledáme budoucí olympioniky“ byl vypsán nový běh školení B licence ve školním 

roce 2012/13 v návaznosti na tento projekt. První část specializace proběhla od 24. 10. do 28. 

10. 2012, souběžně s kempem projektu a zúčastnilo se ho 12 trenérů, kterým byla v závěru 

zadána i témata závěrečných prací. 2. část specializace proběhne v květnu 2013 a bude 

zakončena závěrečnými zkouškami. 

- Doškolení pro trenéry A, B a C licencí - v meziobdobí se uskutečnily 3 doškolovací 

semináře – 1. 9. 2012 v Olomouci /15 účastníků/, 13. 12. 2012 v Praze /14 účastníků/ a 2. 3. 

2013 v Teplicích /15 účastníků/ 

- Novelizovaná směrnice pro získávání, udělování a prodlužování trenérských licencí, kterou 

VV v listopadu 2011 schválil, vstoupila v platnost. Podstatnou změnou je zrušení platnosti 

licence -bez omezení, která vyvolává hodně emocí a diskuzí.TMK se proto rozhodla 

prodloužit tuto platnost do konce roku 2014, aby měli trenéři více času zúčastnit se doškolení. 
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Zároveň byla navržena a VV schválena nová kvalifikace trenéra – zasloužilý trenér A, B 

licence, včetně podmínek pro její udělení. 

 

 

Oblast metodické a publikační činnosti: 

- V průběhu roku 2012 a začátkem letošního roku došlo k významnému posunu ve 

zveřejňování metodických materiálů. Na základě přiděleného grantu KSST Libereckého kraje 

byla zpracována koncepce zavedení samostatného metodického webu jako součást stránek 

ČAST. Byly zpracovány náměty na obsah, který bude ještě postupně doplňován. 

Zodpovědným pracovníkem je nový člen TMK Martin Protiva. Web byl obsahově připraven 

ke spuštění ke konci března 2013. 

- Videozáznamy pořízené v průběhu ME v Ostravě byly sestaveny do 13 tématických DVD a 

byly nadále předávány bezplatně účastníkům doškolení 

-V závěru roku 2012 byla uzavřena dohoda na zpracování nové příručky pro trenéry ST, mezi 

VV ČAST a předsedkyní TMK M. Novotnou.   V našem sportu tento základní metodický 

materiál podchycující nejnovější poznatky chybí a na základě této dohody by měla příručka 

být vydána do konce roku 2013. 

 

Ostatní oblasti činnosti TMK: 

- na základě podkladů STK z přihlášek do ligových soutěží bylo provedeno vyhodnocení 

plnění podmínek daných SŘ,týkající se trenérských licencí. Byl zveřejněn seznam družstev, 

které podmínky nesplňují s tím, že pokud je nenaplní do konce sezóny, budou uplatněny 

sankce dle disciplinárního řádu. Za sezónu 2010/11  zaplatila ligová družstva na pokutách 

48 000 Kč. V sezóně 2011/12 nastalo podstatné zlepšení, už to bylo jen 10 družstev, která 

zaplatila 30 000 Kč. V právě probíhající sezóně 2012/13 se situace opět zlepšila a podmínku 

zatím neplní 8 družstev. 

- průběžně byla prováděna aktualizace seznamu trenérů A, B licencí po každém doškolení, 

nebo ukončení běhu školení A, B licence. Problémem zůstává, že obdobné seznamy trenérů C 

a D licencí, za které zodpovídají kraje, zatím nejsou ve všech KSST vedeny. 

- ve spolupráci s KM je nadále realizován projekt výběru a přípravy talentované mládeže pro 

stolní tenis v rámci ČR „Hledáme budoucí olympioniky“. Tento projekt se setkal s velmi 

pozitivním ohlasem a je potěšitelné, že i VV považuje jeho dlouhodobé fungování za jednu ze 

svých priorit. Výsledky, kterých naši mladí talenti dosahují, v měření sil s mezinárodní 

konkurencí ukazují, že jsme nastoupili správnou cestu. 
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- Česká republika byla pověřena pořádáním mezinárodní trenérské konference ETTU, která se 

uskutečnila ve dnech 7. - 9. 12. 2012 v Plzni. Konference byla velmi úspěšná, o čemž svědčí 

vysoká účast 56 trenérů jak z ČR, tak ze zahraničí. Velmi pozitivně byla hodnocena i ze 

strany ETTU a ITTF na jejich webových stránkách. Přínosem pro naše trenéry bylo tlumočení 

přednášených témat do češtiny, a finanční podpora pro české účastníky schválená VV. 

Témata konference budou postupně překládána a zveřejňována na metodickém webu. 

Oceněním pro ČAST je také ustavení pracovní skupiny pod vedením M. Novotné, pro 

obsahovou přípravu příští trenérské konference ETTU, která se uskuteční ve dnech 22. - 24. 

11. 2013 ve Walesu. 

Ve Zlíně 20. 4. 2013 

Marta Novotná 

   předsedkyně TMK ČAST 
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Hodnocení činnosti komise rozhodčích ČAST v sezóně  

2012 - 2013 
 
I v této sezóně jsme se zaměřili na zabezpečení regulérnosti soutěží řízených ČAST, 

zvyšování úrovně rozhodování a na dobrou reprezentaci ČAST na mezinárodních 

akcích. 
 

ČAST vydala novou Směrnici o udělování licencí rozhodčím, ve které KR výrazně 

změnila možnosti jednotlivých rozhodčích. Tito se nyní mohou zaměřit pouze na některé 

činnosti a v těch se zdokonalovat. Již nemusí čekat na posloupnost licencí, ale mohou si 

jednotlivé druhy licencí udělat najednou. KR ČAST se vrátila zpět ke způsobu hodnocení 

rozhodčích při práci u stolu a to jak při školení, tak i při seminářích. Samozřejmě, že se opět 

našli odpůrci tohoto systému hodnocení. Asi jim není vhod, že musí prokazovat své kvality 

při prodloužení své licence. 
 

KR ČAST ve spolupráci s VV ČAST a KSST Liberec zprovoznila od 1. 3. 2013 na 

stránkách ČAST e-learningové školení uchazečů o licenci „C“. Tito zájemci mohou tuto 

licenci nyní získat v klidu z domova a nemusí nikam jezdit na celý víkend. Tímto způsobem 

se dá také prodloužit platnost již získané licence „C“. 
 

Přistoupili jsme k přísnějšímu posuzování znalostí při absolvování zkoušek na 

jednotlivé typy licencí. Je vytvořena skupina vrchních rozhodčích a zástupců vrchních 

rozhodčích, kteří jsou určeni k řízení  BTM, KT, ŽT a M ČR. Tyto skupiny se průběžně 

hodnotí a jsou doplňovány novými rozhodčími nebo jsou rozhodčí z těchto skupin vyřazování. 
 

I letošní nominace vrchních rozhodčích na ligová utkání významným způsobem zvýšila 

regulérnost těchto soutěží delegováním neutrálních rozhodčích. Neutrální vrchní rozhodčí byli 

nominováni na utkání Extraligy a 1. ligy. Na ostatní utkání byli převážně nominování 

rozhodčí domácí nebo rozhodčí z blízkého okolí.  

Bohužel jsou ještě oddíly, které raději zaplatí pokutu, že nemají své vlastní rozhodčí, 

než aby na školení poslaly někoho ze svých členů. 
 

Mezinárodní rozhodčí v minulém roce opět velice dobře reprezentovali Českou asociaci 

stolního tenisu na mezinárodním poli. ITTF a ETTU pozvala naše rozhodčí Petra 

Bohumského a Zdeňka Jiráska na ME a MS do funkce vrchního nebo zástupce vrchního 

rozhodčího. Také další rozhodčí jsou pozývaní zahraničními asociacemi stolního tenisu do 

funkcí vrchního nebo zástupce vrchního rozhodčího na mezinárodní turnaje a na mezinárodní 

turnaje tělesně postižených hráčů.  
 

Na Internetových stránkách ČAST jsou uveřejňovány veškeré získané nebo převzaté 

informace z oblasti Pravidel a SŘ. a důležité informace pro rozhodčí. Tyto informace jsou 

také přímo předávané všem rozhodčím vlastnící emailovou adresu. Na těchto stránkách je také 

uveřejněn a průběžně aktualizován Seznam rozhodčích všech licencí. Bohužel, jsou ještě 

některé KSST, které nezaslaly své seznamy rozhodčích licence „C“ a proto tito rozhodčí ještě 

nejsou v tomto seznamu uveřejnění.  
 

Výpočetní technika výrazně napomáhá při přípravě a řízení všech turnajů, ale i 

v bleskové informovanosti o jejich výsledcích. Komise rozhodčích proto vítá, že již všechny 

turnaje kategorie A* a další akce řízené ČAST, jsou řízeny za pomoci výpočetní techniky.  
 



zpráva Komise rozhodčích 

 

 Stránka 2 
 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem rozhodčím, kteří se podíleli na řízení ligových 

utkání a byli nápomocni vrchnímu rozhodčímu při řízení všech M ČR. Také bych chtěl 

poděkovat všem členům komise rozhodčích ČAST za vykonanou práci a pomoc při řízení této 

komise. 

 

                             Jiří Olbricht v. r. 

                              předseda KR ČAST  
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Zpráva registrační a informační komise  

za sezónu 2012 - 2013 
 
Komise pracuje ve 4 členném složení - Dolejší, Herout, Henžel, Poledne. Hlavní náplní 

komise bylo stabilizovat reorganizaci a modernizaci činností ČAST v oblasti členství a 

přestupních činností. Po roční zkušenosti s novinkami v oblasti Registračního a Přestupního 

řádu, byly navrženy dílčí úpravy zpřesňující nové nebo upravené agendy. 

 

Nejtěžším úkolem bylo již druhým rokem za sebou zvládnout agendu letních přestupů a 

evidenčních seznamů ve volném čase předsedy komise. Naštěstí už naprostá většina 

činovníků přivykla existenci Registru ČAST a problémů z minulého roku značně ubylo.  

Přesto jsem velmi kvitoval, když po několika odkladech bylo možné tuto starost předat zpět 

na Sekretariát ČAST do rukou Jana Poledne. 

 

Nejproblematičtějším místem se ukázalo nepochopení rozdílu v hostování žen a mládeže, kde 

mnozí méně pečliví kolegové nevyhodnotili správně svoje požadavky s možnostmi 

v Přestupním řádu. A muselo dojít dočasnému umožnění změn ve schvalování hostování.  

 

Řadu starostí rovněž nadělala v naší práci Směrnice o hráčích v zahraničí. Respekt k tomuto 

předpisu je u našich hráčů vesměs malý a bohužel se to málem dotklo i naší reprezentace. 

Tady svojí negativní roli z našeho pohledu rovněž sehrává samotný VV ČAST, když 

nedokázal udržet svůj původní postoj ke Směrnici. 

 

Výsledkem práce je mimo jiné opět řada návrhů do SŘ (děkujeme přispěvatelům z pléna), 

které by měli umožnit lepší fungování agend a dále zjednodušit „papírovou“ práci dalším 

funkcionářům. 

 

I přes nevstřícný postoj KR ČAST a malý zájem TMK ČAST připravujeme vedení agendy 

rozhodčích a trenérů, které našlo podporu u VV ČAST. Snahou je především pomoci KR a 

TMK s centrální  evidencí a později i další agendou v dlouhodobých soutěžích, 

prostřednictvím Registru ČAST.  

 

Na závěr opět děkuji všem členům komise za dobrou spolupráci kdykoliv bylo potřeba. A i 

všem ostatním aktivním správcům Registru, kteří svými připomínkami a dotazy přispěli 

k práci RIK ČAST.  

 

 

 

V Kolíně 17. 4. 2013 

 

                                                                                           Standa Dolejší 

předseda RIK ČAST 
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Zpráva mediální komise ČAST pro Konferenci 2013 
 
Mediální komise ČAST pracuje od listopadu 2012 především ve dvou lidech (Veronika 

Macková a fotograf František Zálewský). Hlavními úkoly mediální komise bylo informovat 

na webu ČAST o výsledcích, turnajích, atd., navázat kontakty s novináři a informovat o 

velkých akcích pořádaných ČAST nejen stolnětenisovou veřejnost. 

 

Dobrá spolupráce je nyní s Českou televizí, která odvysílala několik záznamů 

z reprezentačních utkání (např. utkání ČR – Rusko z Hodonína), nebo World Tour z 

Olomouce, informovala o úspěšném tažení českých reprezentantů (např. ČR – Rumunsko, ČR 

– Anglie) ve zpravodajství (Brankách, bodech, vteřinách, Zprávách ve 12 hodin a v 16 hodin). 

Dále vznikaly samostatné pořady a sestřihy v magazínech, které se objevily na programu ČT 

sport (např. z MČR v Teplicích, Přebory Prahy jednotlivců – ve Sportu v regionech, Extraliga 

v obchodním centru – ve Sportu v regionech, Czech Junior & Cadet Open z Hodonína), a také 

se na webu České televize pravidelně objevuje Extraliga mužů (živě).  

 

Podařilo se prohloubit spolupráci především s ČTK, ihned.cz, volny.cz, idnes.cz, kde vyšlo 

několik článků o stolním tenise. Nově se objevil stolní tenis na webových stránkách 

www.sportimage.cz. Tento portál se zabývá menšími sporty (skoro vše kromě hokeje a 

fotbalu). Sportimage uveřejňuje články o dění ve světě stolního tenisu, a také redaktoři a 

fotografové tohoto portálu jezdí na velké akce a pořizují fotografie, které je pak mohou hráči 

a fanoušci nalézt na stránkách sportimage.cz.  Zapracujeme na spolupráci i s ostatními médii.  

 

Velkým úspěchem bylo prosazení uveřejňování výsledků jednotlivých zápasů do dvou hodin 

po utkání i s jednotlivými sety, což do letošní sezony nefungovalo (neoficiální výsledky 

utkání ve STISu). Od nové sezóny naváže mediální komise ještě užší spolupráci 

s jednotlivými extraligovými kluby mužů i žen tak, aby se zlepšila informovanost na 

webových stránkách ČAST.  

 

Pro příští sezónu je naplánován „Galavečer stolního tenisu“ (čeká se na vhodný termín). 

V roce letošním se předávání cen neuskutečnilo z důvodu velmi nabitého kalendáře českých 

reprezentantů. U zrodu je i myšlenka na turnaj pro novináře a příznivce stolního tenisu, i za 

účasti některých českých reprezentantů. Mediální komise chce i nadále přibližovat stolní tenis 

široké veřejnosti. Jako výborný nápad se ukázalo uspořádat utkání Extraligy mužů 

v obchodním centru, kam se na stolní tenis přišlo podívat mnoho diváků. Takové projekty 

jsou jen vítány. Na stránkách asociace se bude objevovat více článků zaměřených na 

„příběhy“ hráčů (jako např. články „Motivace Davida Sedláře? Porazit staršího bráchu!“, 

„Pavel Klos: Pingpongový stůl doma? Ještě to tak…“), aby web nebyl jen informačním 

zdrojem výsledků. 

 

Ráda bych poděkovala českým reprezentantům, trenérům, funkcionářům a hlavně 

pracovníkům asociace za vstřícné jednání, spolupráci a pomoc. Velké díky patří i Petru 

Davidovi a Františkovi Zálewskému za tvůrčí práci na článcích a fotografiích. 

 

 

V Praze 29. 4. 2013                                                        

Veronika Macková 

                                                                                       předsedkyně mediální komise 
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MISTŘI ČR VE STOLNÍM TENISE 2012 
 
 
STOLNÍ TENIS - MISTROVSTVÍ ČR JEDNOTLIVCŮ DOSPĚLÝCH PRO ROK 2012: 
dvouhra mužů: Radek Košťál  
dvouhra žen: Iveta Vacenovská  
čtyřhra mužů: Tomáš Konečný + Tomáš Tregler  
čtyřhra žen: Dana Hadačová + Kateřina Pěnkavová  
smíšená čtyřhra: Jan Urbánek + Kateřina Pěnkavová  
 
STOLNÍ TENIS - MISTROVSTVÍ ČR JEDNOTLIVCŮ KATEGORIE U-21 PRO ROK 2012: 
dvouhra mužů: Pavel Širuček  
dvouhra žen: Aneta Kučerová 
čtyřhra mužů: František Obešlo + Marek Obešlo  
čtyřhra žen: Martina Štiková + Tamara Tomanová 
smíšená čtyřhra: Pavel Širuček + Aneta Kučerová 
 
STOLNÍ TENIS - MISTROVSTVÍ ČR JEDNOTLIVCŮ KATEGORIE DOROSTU PRO ROK 2012: 
dvouhra dorostenců:  Michal Beneš 
dvouhra dorostenek: Karin Adámková 
čtyřhra dorostenců:  Michal Beneš + Ondřej Bajger 
čtyřhra dorostenek: Karin Adámková + Kateřina Tomanovská  
smíšená čtyřhra dorostu: David Reitšpies + Kristýna Štefcová 
 
STOLNÍ TENIS - MISTROVSTVÍ ČR JEDNOTLIVCŮ KATEGORIE STARŠÍHO ŽACTVA PRO ROK 2012: 
dvouhra starších žáků:  Tomáš Polanský 
dvouhra starších žákyň: Barbora Kapounová 
čtyřhra starších žáků:  Jakub Němeček + Stanislav Kučera 
čtyřhra starších žákyň:  Denisa Pyskatá + Veronika Tušlová 
smíšená čtyřhra staršího žactva:  Jakub Němeček + Veronika Kmeťová 
 
STOLNÍ TENIS - MISTROVSTVÍ ČR JEDNOTLIVCŮ KATEGORIE MLADŠÍHO ŽACTVA PRO ROK 2012: 
dvouhra mladších žáků:  Jiří Martinko 
dvouhra mladších žákyň: Kateřina Čechová 
čtyřhra mladších žáků:  Jiří Martinko + Jan Vašíček 
čtyřhra mladších žákyň:  Kateřina Čechová + Michaela Viktorínová 
smíšená čtyřhra mladšího žactva:  Ondřej Lapčík + Stanislava Slezáková 
 
STOLNÍ TENIS - MISTROVSTVÍ ČR DRUŽSTEV PRO ROK 2012: 
muži: Sokol Králův Dvůr 
ženy: MSK ČP Břeclav Gumotex 
dorostenci: TJ Mittal Ostrava 
dorostenky: SK Frýdlant nad Ostravicí A 
starší žáci: SK DDM Kotlářka 
starší žákyně: Sokol Hradec Králové 2 
 


